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VÝROČNÁ SPRÁVA 
Modlitebného spoločenstva ECAV 

za rok Pánov 2013 

 

Aby všetci jedno boli; ako Ty, Otče, si vo mne a ja som v Tebe, 
aby aj oni boli v nás, aby svet uveril, že si ma Ty poslal.  

J 17,21 

Jedno zo slov, ktoré v tieto roky definuje našu cirkev, je práve opakom dôrazu, ktorú vo svojej 

arcipastierskej modlitbe vyzdvihuje Pán Ježiš. Je ti žiaľ nejednota, roztrieštenosť, nesvornosť.  

 Ako sme si my, v cirkvi, zadefinovali kresťanský život? O čo nám v skutočnosti ide? Maskujeme za 

zbožnými frázami svoju túžbu po sebarealizácii, po obdive, po moci, po peniazoch a sláve? Aké sú naše 

motívy? To, ako dnes aj naša cirkev vyzerá o niečom veľmi svedčí. Dnešný kritický svet už neoklameme 

obradmi, liturgiami, tradíciou, ktorá maskuje neobrátené srdcia, život, ktorý sa v ničom nelíši od života sveta, 

v ktorom máme byť svetlom. 

„Keď niekto hovorí: Milujem Boha, a nenávidí brata, je klamár, lebo kto nemiluje brata, ktorého videl, 

ako môže milovať Boha, ktorého nevidel?“1J.4,20 nebojíme sa, že Boh raz odhalí celú pravdu z našich 

sŕdc? A to nemyslím na Božom súde. 

 Dnešný text ale nechcem viesť len kriticky, aj keď ma pri tom všetkom, čo vidím v našej cirkvi 

a počujem o nej bolí, trápi aj hnevá, verím, že stále sme nevestou nášho nebeského ženícha, Pána Ježiša. 

Ďakujem mu, že to s nami stále neskončil, nezlomil nad nami palicu, naopak, príliš mu na nás záleží, aby nás 

nechal len tak.  

 Cez svoju nádhernú modlitbu, ktorú sa modlil na konci svojho pozemského života, pred svojim 

zajatím, nám hovorí to najpodstatnejšie, to kľúčové. Princípy, o ktorých nechce aby sme filozofovali, viedli 

nekonečné a často prázdne teologické debaty, ale aby sme ich poslúchali a radosťou a oddane. 

„Aby svet uveril, že nás On poslal.“ – aby svet uveril!! Aby mal dôvod veriť musíme jedno: „Nové 

prikázanie vám dávam, aby ste sa vzájomne milovali; ako som vás ja miloval, aby ste sa aj vy vzájomne 

milovali. Podľa toho poznajú všetci, že ste moji učeníci, keď sa budete vzájomne milovať“J.13,34-35 

Jednota, za ktorú sa Pán Ježiš modlí nie je organizačná, ale duchovná, ktorej základ je 1) v prebývaní 

v Ježišovi Kristovi, ako sa sám Pán modlí: „Ja v nich a Ty vo mne, aby boli dokonale jedno, aby svet 

poznal, že si ma Ty poslal a miloval si ich, ako si mňa miloval.“ Princíp tej „dokonalej“ jednoty, ktorú má 

na mysli Spasiteľ,2) na láske ku Kristovi – „aby láska, ktorou si ma miloval, bola v nich a aby som ja bol v 

nich.“v.26; 3) na oddelení od sveta – „Dal som im Tvoje slovo a svet ich nenávidel, pretože nie sú zo 

sveta, tak ako ja nie som zo sveta. Neprosím, aby si ich vzal zo sveta, ale aby si ich zachoval od 

zlého.“v.14-15 4) na posvätení v pravde – „Posväť ich v pravde - Tvoje slovo je pravda.“v.17 5) na 

poslušnosti Božiemu slovu – „Zjavil som Tvoje meno ľuďom, ktorých si mi dal zo sveta. Boli Tvoji a mne 

si ich dal, a zachovali Tvoje slovo.“v.6 

 Ježiš sa nemodlí, aby sa jeho učeníci „stali jedným,“ ale skôr, „aby boli jedno.“ Je tu použitý konjuktív 

prít. Času, ktorý znamená „stále byť jedno“, jednota založená na obecnom vzťahu učeníkov k Otcovi a Synovi 

a na tom, že všetci majú rovnaký postoj voči svetu, Božiemu slovu, merítkam spravodlivosti a voči strateným. 

Jednoducho musíme byť spolu v Ježišovi, ON musí prebývať vierou v našich srdciach, musíme milovať 

Jeho, Božie slovo, horieť túžbou byť s ním čo najviac, v čo najväčšej blízkosti – „aby svet uveril, že nás ON 

poslal“, že to ne je z našich síl, múdrosti a moci.  
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Rok 2013 Modlitebného spoločenstva ECAV na Slovensku 
 

Prvý rok vo funkcii bol pre mňa veľmi zaujímavý, poučný, trošku chaotický a hlavne ťažký. Pochopil 

som, že slúžiť na takomto mieste je veľmi ťažké, zodpovedné a zaberá to viac času, ako som si predstavoval. 

Nútilo ma to viac sa venovať modlitbám, premýšľaniu a uvažovaniu nad mnohými vecami. 

Na jednej strane som veľmi rád, keď vidím toľko horlivosti pri mnohých bratoch a sestrách, no som 

veľmi sklamaný, keď na druhej strane pozorujem veľmi malý záujem o pravidelný modlitebný zápas a hlbší 

duchovný život u svojich oltárnych bratov a sestier. O to viac sa tomu čudujem, keď si sám ako farár 

uvedomujem to nesmierne bremeno zodpovednosti a tlaku ako toho, ktorému bolo zverené Božie stádo.  

Tiež vidím stále veľkú neinformovanosť mnohých našich evanjelikov /tých, ktorí pravidelne chodia do 

chrámov/ ohľadne činnosti MoS, zmyslu existencie tohto hnutia, jej pôsobenia a vplyvu. Uvedomil som si to, 

keď som ako vedúci MoS navštívil niekoľko CZ v rôznych seniorátoch, a mal možnosť na bohoslužbách 

o činnosti MoS hovoriť. Vždy to vzbudilo záujem a viedlo k viacerým otázkam dozvedieť sa o našom hnutí 

viac. Zároveň som si uvedomil, ako málo sú naši veriaci vyučovaní a vedení k horlivým modlitbám a 

príhovorom, a ako veľmi to potrebujú. Preto sa modlím a premýšľam nad tým, ako zlepšiť informovanosť, 

a hlavne ako nadchnúť naše duchovenstvo, aby to pochopili, prijali a žili ako prví. Celkove odozvy z týchto 

návštev mám veľmi pozitívne, a teším sa, keď vidím, koľko našich bratov a sestier žije s Pánom Ježišom 

osobný vzťah, koľkí majú záujem modliť sa za svoje zbory, za potreby iných,  

 

Som rád, že vedenie cirkvi aj nášho dištriktu nám vychádza v ústrety a pozýva nás do spolupráce na 

rôznych podujatiach, ktoré sa organizujú či už v rámci dištriktu alebo generálnej cirkvi. Pripravujeme koncept 

modlitieb a modlitebnej stráže počas IV. Evanjelických dní, tiež počas misijných dní VD v Liptovskom 

Mikuláši, či Semfestu, ktorý bude začiatkom leta a organizuje ho SEM. 

Jedna z ciest, ako sa MoS dostáva viac po povedomia je samozrejme ročenka Tesnou bránou – čítanie na 

každý deň, ktorá sa teší veľkému záujmu, veď zamyslenia na rok 2014 vyšli v náklade 8000 kusov, rýchlo sa 

vypredali a tiež následnú dotlač 500 „postihol“ rovnaký údel. 

 

členská základňa vyzerá podľa našich informácii takto: členov je 778 (- 32 oproti minulému roku) (spolu 

s Ľubom Beňom sme na základe aj jeho informácií „vyradili“ zopár zomrelých a iných), z toho 128 

ordinovaných (z toho je 32 Cirkevných zborov, kde je iste aspoň jeden farár/ka), a Bisk. úrad ZD. Aktuálne 

posielame na 251 adries spolu 954 MoStov + zopár dodatočne na objednávku. 

 

Nevieme sa vyhnúť poklesu členov, ktorí sú riadne zaregistrovaní, aktíve prispievajú a tak si plnia aj 

tieto povinnosti. Viackrát som o tom diskutoval s kolegami farármi, vedúcimi mládeží Semu aj inými 

cirkevníkmi a zhodne potvrdili, že sa budú radi modliť, že im môžeme posielať námety, ale nepotrebujú 

vstupovať do ďalšej organizácie. 

Preto, ako hovorí brat Beňo, je „Napriek menšiemu stavu v našom spoločenstve naša služba modlitebná, 

vydavateľská a tiež organizačná nie je zameraná iba na našich členov, ale aj na celú cirkev.“  

Od poslednej konferencie som kvôli prezentácii Mos a tiež knihy „George Muller“ navštívil niekoľko 

našich CZ.  
9.6. 2013 – Vrbovce  
16.6.2013 – Devičie  
6.11.2013 – Púchov  
20.11.2013 – Trebišov + 2 fílie 
3.11.2013 – Senec  
23.2.2014 – Poprad + fília 
6.-8.3.2014 – Šahy – 3 dni 
16.3.2014 - Bratislava – Légie  
16.3.2014 - Bratislava – UPC Mosty 
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Prehľad činností MoS v roku 2013 

 

1.Modlitebné skupiny – požehnanie, či skala úrazu? Toľko názorov a diskusií a žiaľ aj toľko žlče sa 

prelialo pri rozoberaní témy skupiniek. Samozrejme, neviedlo to k žiadnemu konštruktívnemu záveru. Môžem 

konštatovať, že tam kde sa dokážu bratia a sestry stretávať v modlitebných skupinkách a prihovárať sa za 

svoje zbory, farárov, cirkev, za všetko, čo im Druh Boží dáva na srdce, tam je veľká pravdepodobnosť, že Boh 

sa k tomu dielu aj zboru prizná. Žiaľ, niekedy musíme konštatovať, že vo viacerých cirkevných zboroch sa 

k takejto aktivite niektorí vyššie postavení členovia stavajú negatívne až nepriateľský. To je smutné 

nepochopenie moci modlitieb, príhovorov a zápasu za stratené duše. Som vďačný za zbory, kde modlitebné 

skupinky môžu fungovať bez problémov, sú podporované a majú svoje miesto v živote zboru. Taktiež mnoho 

skupiniek našich mládeži sa pravidelne modlí za problémy našej cirkvi, za požehnanie svojich zborov, za 

prebudenie.  

Pozývame však aj tieto skupinky, aby sa pridali k nám a vytvorili sme tak silnejšie spoločenstvo v rámci 

našej cirkvi. 

Koordináciu organizovaných skupín má vždy na starosti miestny koordinátor. Dobrou, ale nie nutnou 

pomôckou je tu náš štvrťročník MoST. 

2. Stretnutia na úrovni seniorátov (košický, šarišsko-zemplínsky, tatranský a dunajsko-nitriansky) – 

teší nás, že existujú aj seniorátne, v prípadne veľkých seniorátov aj obvodné stretnutia sa MoS. Škoda, že mi 

neprišli bližšie správy, osobne som bol iba pri pripravovaní plánov pre stretávanie sa štyroch obvodov na 

východe Slovenska (tam je hlavným vedúcim brat Marek Cingeľ). 

 3. 24. výročná konferencia 4.-6.4.2013 v Košiciach mala ako svoju hlavné tému „hriech a kresťan.“ 

Prvý deň patril rokovaniam. Úvodnou pobožnosťou na text J 14,1-6 konferenciu otvoril Samuel Linkesch, 

farár košického zboru. V následnom rokovaní účastníci konferencie prijali výročnú správu MoS, účtovnú 

správu aj správu dozornej rady. Vedúci MoS Ľuboslav Beňo už pred dvoma rokmi avizoval svoje odstúpenie 

z postu vedúceho, novým vedúcim Modlitebného spoločenstva bol zvolený Stanislav Kocka, košický zborový 

farár. Zástupcom vedúceho zostala Mirka Balková z Kráľoviec-Krnišova, tajomníkom Peter Dubec zo Žiaru 

nad Hronom, tajomníkom pre zahr. styky Mikuláš Lipták z Kežmarku a Milenu Gordiakovú vo funkcii 

hospodárky vystriedal Ľuboslav Beňo. Členovia dozornej rady (Janka Kurhajcová a Magdaléna Višňovská 

z Vranova a Rudolf Mariňák z Bystrého) boli znovu prevolení. 

Konferencia ešte poverila výbor zvážiť vydanie životopisnej knihy o Jurajovi Müllerovi, kresťanskom 

evanjelizátorovi a bristolskom otcovi sirôt.  

Program v sobotu bol naozaj požehnaný, začínal rannou pobožnosťou Dušana Havrilu, ďalšieho 

z košických farárov, pokračoval vynikajúcimi prednáškami najprv Slavomíra Slávika, riaditeľa EVS na hlavnú 

tému konferencie. Pomocou veľmi vhodných príkladov ukázal na vplyv hriechu na človeka a na moc Kristovu 

nad hriechom. Marián Damankoš, riaditeľ Ev. kolegiálneho gymnázia v Prešove vo svojej prednáške 

Pietizmus na Slovensku vysvetlil, čo pietizmus vlastne je, odkiaľ prišiel a zameral sa najmä na rozhodnutia 

ružomberskej synody (1707), ktorá pietizmus v snahe o záchranu evanjelickej cirkvi radšej odmietla.  

Popoludní po dlhšej pauze (počas nej bolo stretnutie koordinátorov) nasledovali dva semináre – 

Stanislav Kocka (nový vedúci MoS) mal seminár Etické problémy dnešného sveta a Jaroslav Petro, farár 

v Obišovciach zase seminár Nepokoje v cirkevnom zbore. Po seminároch nasledovali modlitebné skupinky, 

ktoré viedli členovia výboru – Peter Dubec a Miroslava Balková. 

Večernú chvíľu po pobožnosti Anny Linkeschovej vyplnilo svedectvo košického zboru o ich práci 

v zborovej diakonii. 

Počas konferencie sme vykonali zbierku na tri ciele: vykrytie prípadných výdavkov s konferenciou, 

Wicliffovu misiu a misiu Z. Kovalčíkovej v Zambii. Vyzbieralo sa celkom 757,19 €. 

O pohodu účastníkov sa starali členovia obidvoch košických zborov (príprava konferencie, pohostenie 

medzi programom, zapožičanie ozvučenia), za čo týmto CZ srdečne ďakujeme.  

 

4. Biblicko-rekreačný týždeň v Herľanoch sa konal v termíne 14.-18.10.2013. Tohtoročná téma po 

predchádzajúcich  viac teoretických témach bola zameraná na praktický život kresťana najmä v zložitých 

okolnostiach života, v utrpení, či až smrti.  
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Program bol rozdelený tak, že dve prednášky mali hovoriť o utrpení a smrti z biblického pohľadu, ďalšie 

dve svedčiť o tom, ako my, ako kresťania pomáhame núdznym ľuďom okolo seba. 

Za prednášateľov sme mali pozvaných: K prvej prednáške O utrpení v živote človeka Mgr. Stanislava 

Kocku, farára z KE, nového vedúceho MoS ECAV. V druhej prednáške (Diakonia – služba kresťanov 

núdznym) nám poslúžila nová vedúca sekcie Zborová diakonia z Evanjelickej diakonie z BA, Mgr. Katarína 

Šoltésovoá, PhD. Tretia prednáška v podaní Mgr. Jána Bakalára, prešovského farára, mala názov „Smrť ako 

záver pozemského života“ Štvrtou prednáškou sme poverili Mgr. Zuzanu Kolárovskú s témou Doprevádzanie 

zomierajúcich.  

Doplnením prednášok boli aj dva semináre vo štvrtok – prvý viedla s. Kolárovská (Chorý v rodine) 

a druhý br. Beňo (Zážitky na prahu smrti). 

Počas celého týždňa nám božím slovom, príhovormi, modlitbami, bohoslužbami poslúžili viacerí bratia 

farári z bližšieho i širšieho okolia. Ďakujeme za ich službu a ochotné srdce.  

Je pravdou, že tento rok bolo prihlásených podstatne menej ľudí, než po iné roky. Asi to bolo spôsobené 

zdvihnutou cenou za ubytovanie, čo začína byť naozaj náročné (tohtoročný poplatok za plnú penziu bol 88,- 

€), možno odradila trochu náročná téma, niekde zase silná chrípka ... Možno je naše spoločenstvo v Herľanoch 

viac uzavretou skupinou a mnohí sú už vekom slabí a nevládali prísť. MoS stojí pred úlohou uvažovať, ako 

pozvať ďalších na tento náš týždeň. 

Srdečne ďakujeme za trpezlivosť pri všetkom tom, čo bolo organizačne možno slabé a tešíme sa na 

konferenciu MoS, ktorá bude začiatkom roka 2014 pravdepodobne v Martine a potom aj na ďalších 

„Herľanoch“ v októbri na budúci rok. Uvažujeme nad témou 10. Božích prikázaní, ako vyplynula z vlaňajšej 

ankety. 

5. Modlitebné týždne ECAV. Opäť sme boli GBÚ oslovení pre prípravu tém na pôstny aj adventný 

modlitebný týždeň. Pôstny modlitebný týždeň pripravila Janka Maťová z Gemerskej Polomy (téma: Kristus – 

Baránok Boží učí nás vytrvalosti a vernosti) a adventný pripravil M. Hreško (Advent - príchod). 

6. Čítanie na každý deň Tesnou bránou na rok 2014. Poďakovanie patrí br. Liptákovi za vydavateľskú 

prácu, všetkým autorom za ich príspevky, br. f. Grexovi za teologické korektúry a výber piesní. Minulý rok 

sme vydali najprv 8000 ks, ktoré sa do októbra minuli, tak sme urobili dotlač 500ks, ktoré sa tiež vypredali – 

prispievalo 126 autorov – väčšinou po 3 úvahy. Pre budúci rok sme dali každému autorovi napísať len 2 

úvahy, takže ich bude vyše 180. Plánujeme vydať znovu 8500 ks.  

Úvahy sú takisto dostupné aj na internete a brat Miki Lipták začal robiť výbornú službu tým, že na 

sociálnej sieti Facebook každý deň dáva aktuálne zamyslenia. 

7. Časopis MoST. Aj v roku 2013 vyšli 4 čísla s úvahami na sobotné večery ako základom a potom 

svedectvami a informáciami o dianí v MOS. Celkový náklad MoSTu je do 1000  ks. Dostávajú ho všetci 

evidovaní členovia MoS, ale aj nečlenovia (celkom 200), ktorí majú záujem o časopis. Toto však budeme 

musieť riešiť, pretože za odber zaplatilo  iba dve tretiny členov. Inde sa posiela ako misijný materiál. 

8. Vydanie publikácie George Muller: ochranca sirôt v Bristole. V máji 2013 sme vydali 1000 ks, 

v októbri bola vďaka Bohu vypredaná, objednali sme ďalších 1000ks, z nich sme zatiaľ predali cca 

250ks. Chystáme ešte 2 knihy v tej istej edícii: už je preložená kniha o misionárovi v Číne Hudsonovi 

Taylorovi – tú by sme vydali najprv. Zanedlho bude preložená aj druhá o Dietrichovi Bonhoefferovi, tá by 

vyšla na jeseň. 

 9. Internetová stránka www.modlitby.sk. O túto sa stará brat zástupca vedúceho MoS RNDr. Peter 

Dubec.  

10. Mailová diskusná skupina mos-ecav. Aj túto vytvoril a bdie nad ňou br. P. Dubec, diskusia je však 

pomerne slabá. 

 

Prílohou tejto správy je správa o hospodárení MOS ECAV za rok 2013. 

 

Mgr. Stanislav Kocka, zb. farár v Košiciach, vedúci MoS, napísané 1.4.2014. 

 

http://www.modlitby.sk/

